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Áder: tehetséges magyarok kiváló tettei hálózzák be a világot  

Bölcs, bátor, tehetséges magyarok remek gondolatai, kiváló tettei és nagyszerű 

teljesítményei hálózzák be a világot - mondta Áder János, köztársasági elnök a 

Magyarország Barátai program budapesti vendégeit köszöntve vasárnap a Sándor 

palotában. Áder János úgy fogalmazott: bárhol is születtek, bárhol is élnek, bárhol is 

teljesítették ki hivatásukat, mi mindannyian büszkék lehetünk arra, amit elértek. Büszkék 

arra, amit mi, magyarok adtunk a világnak - hangsúlyozta az államfő. Áder János 

kiemelte: a Magyarország Barátai Alapítvány ma már több mint barátság. Itthoni és 

külhoni magyarok erős szövetsége, határon inneniek és túliak érdek- és értékközössége. 

Áder János hozzátette: idén is szeretné megköszönni mindannyiuknak, hogy a 

legtermészetesebb módon, munkájukkal, szakértelmükkel óvják és növelik a magyarok 

becsületét mindenütt a világban. 

 

Potápi Árpád: haza kell csalogatni a Nyugat-Európába távozott 
fiatalokat  

A Nyugat-Európába kivándorolt magyar fiatalok hazacsalogatását említette egyik 

legfontosabb feladatként Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára pénteken a Nyugat-Európai Országos Magyar Szervezetek 

Szövetségének (NYEOMSZSZ) közgyűlésén. Az évenkénti találkozót ezúttal - és most 

először - Portugáliában, azon belül Fatimában rendezték meg, a híres zarándokhely 

tőszomszédságában, ami egyfajta szellemiséget is sugallt. A közgyűlésen éves beszámolót 

tartott a 2001-ben alakult szövetség 15 tagszervezete tevékenységéről, sikereiről és 

gondjairól. Potápi Árpád az MTI érdeklődésére telefonon elmondta, hogy az államtitkárság 

számára kiemelt fontosságú a magyar identitás megóvása Nyugat-Európában is, a Kárpát-

medencén kívüli 213 vasárnapi iskola támogatása, de a legnagyobb feladat hazacsalogatni 

egyre nagyobb számban a hazai felsőoktatásba, munkaerőpiacra a külföldön élő magyar 

fiatalokat, elérni, hogy Magyarországon alapítsanak családot.  

 

Szilágyi Péter: a magyarság hálózata él és működik 

A magyarság hálózata azért él és működik, mert az elmúlt évek törekvéseinek 

köszönhetően stabil és független anyaországot sikerült építeni, amelyre a külhoni magyar 

közösségek is támaszkodni tudnak – mondta Szilágyi Péter, a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkára Szilágyi Péter szombaton az Erdélyi 

Világszövetség által szervezett Wass Albert-emlékesten, az író születésének 110., halálának 

20. évfordulója alkalmából úgy fogalmazott: Wass Albert életműve nemcsak emlékezések, 

szívhez szóló versek és írások sora, hanem egyben „a magyar emigráció küldetésének 
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legtisztább megfogalmazása: szóvivői lenni a hazának”. Szilágyi Péter kiemelte: a magyar 

kormány felelősséget vállal és visel minden magyarért, éljen bárhol a világon. Felidézte: a 

2010 óta útjára indított programoknak és támogatásoknak - így a Kőrösi Csoma Sándor 

Programnak vagy a diaszpórapályázatoknak - köszönhetően a diaszpóra magyarsága is 

megtapasztalhatja az anyaország gondoskodását. Mint hozzátette, közjogilag is egységessé 

vált a nemzet, már több mint egymillió külhoni magyar kapta meg, illetve kapta vissza 

magyar állampolgárságát. 

 

 

Elvetette az autonómiatervezetet a szenátus kisebbségügyi 
bizottsága is 

A parlament felsőházának emberi jogi, vallási és kisebbségügyi szakbizottsága is negatívan 

véleményezte csütörtökön a Székelyföldnek területi autonómiát előirányzó 

törvénytervezetet, amelyet Kulcsár-Terza József, a Magyar Polgári Párt (MPP) színeiben 

politizáló háromszéki képviselő egyéni törvényjavaslatként terjesztett be tavaly 

decemberben. Az ülés után Kulcsár-Terza József az MTI-nek elmondta: a bizottság tagjai 

érdeklődést mutattak a tervezet iránt, de csak az RMDSZ-es Derzsi Ákos szenátor 

szavazott igennel a jogszabályra. A bizottság elnöki tisztségét betöltő Marius Nicoară 

kolozsvári liberális szenátor tartózkodott, a többi bizottsági tag pedig a kezdeményezés 

ellen szavazott. Kulcsár-Terza József úgy vélte: hasznos volt benyújtani a Székely Nemzeti 

Tanács (SZNT) által kidolgozott autonómiatervezetet, mert ez alkalmat adott arra, hogy 

nyíltan beszéljenek az autonómiáról. Azt is hozzátette azonban, hogy tapasztalata szerint a 

tervezetet véleményező szakbizottságok tagjai sem olvasták el a törvénytervezet szövegét. 

Véleményüket a tévék ellenkampánya és a pártutasítások alapján alakítják ki. 

 

Másodfokon is letárgyalta az EU bírósága az SZNT polgári 
kezdeményezésének perét 

Másodfokon is letárgyalta csütörtökön az Európai Unió luxembourgi bírósága a Székely 

Nemzeti Tanács (SZNT) által indított régiós európai polgári kezdeményezéssel kapcsolatos 

pert. Júliusig nem várható ítélethirdetés. A pert Izsák Balázs SZNT-elnök és Dabis Attila, 

az SZNT külügyi megbízottja indította, hogy bírósági úton kötelezzék az Európai 

Bizottságot a nemzeti régiókkal kapcsolatos polgári kezdeményezés bejegyzésére. 

Korábban a Bizottság úgy ítélte meg, hogy a kezdeményezés tárgya nyilvánvalóan nem 

tartozik az EU hatáskörébe. Ezt a határozatot Izsák és Dabis megtámadta a bíróságon, de 

első fokon elvesztették a pert. Izsák Balázs az MTI-nek elmondta: a csütörtöki tárgyalás 

során a perhez a kezdeményezők oldalán csatlakozott Magyarország, valamint a bizottság 
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oldalán csatlakozott Románia ügyvédje is kifejtette álláspontját, és válaszolt a bírák 

kérdéseire. Az SZNT elnöke kijelentette: az érintett feleknek feltett kérdésekből azt a 

következtetést vonta le, hogy a bírák megértették a kezdeményezés lényegét. E lényeget 

Izsák Balázs úgy fogalmazta meg, hogy "ne állíthassák a tagállamok az EU kohéziós 

forrásait asszimilációs politikák szolgálatába". Hozzátette: a perben július 11-re készül el a 

bíróság belső szakértői szervének a véleményezése, és a bírák e dátum után hozhatnak 

ítéletet, mely minden bizonnyal tekintettel lesz a szakértői véleményre is. 

Magyar7 címmel új magyar hetilap indult a Felvidéken 

Magyar7 címmel új magyar hetilap indult a Felvidéken, a lap a rendszerváltozás óta az első 

olyan teljesen új és önálló országos magyar közéleti hetilap, amely megjelent a szlovákiai 

médiapiacon. A Magyar7 – amelynek, ingyenes bevezető számát csütörtökön 50 ezer 

felvidéki háztartásba kézbesítik – a második pillére egy átfogó médiaprojektnek, a 

lépcsőzetesen induló ma7 médiacsaládnak. A médiacsalád első tagja, a ma7.sk internetes 

hírportál április elején kezdte meg működését, a projekt harmadik pillére pedig egy 

audiovizuális tartalmakat közlő internetes csatorna lesz, amelynek indítását néhány 

hónapon belül tervezik. A Magyar7 tartalmi összetételét és – nemzeti konzervatív – 

arculatát tekintve is hiánypótlónak számít a felvidéki magyar médiapiacon. „Nem 

titkoljuk, célunk nem kevesebb, minthogy újraszabjuk a felvidéki magyar médiateret – ezt 

az egy oldalra dőlő, a történéseket és tényeket gyakran elhallgató, máskor elferdítő, akár 

konstruált üzenetekkel is manipuláló, torzításoktól sem visszariadó médiavalóságot” – 

mondta terveikről Molnár Judit, a ma7 médiacsalád főszerkesztője. Hozzátette: a lapnak 

és készítőinek világa magyar világ, a szakmaiságot tekintve pedig az igényesség, 

tényszerűség és a tisztesség lesz a vezérelv.  

 

Szijjártó: Magyarország megvédi a kárpátaljai magyarokat 

Hazugsághadjáratot folytat Magyarország ellen az ukrán állami propaganda – jelentette ki 

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter hétfőn Budapesten. „Aljas és 

szemenszedett hazugság, hogy amikor Magyarország védi a kárpátaljai magyarokat, akkor 

Oroszország elvárásai alapján jár el” – mondta a politikus, majd hozzátette: 

„Magyarország megvédi azt a 150 ezer magyar embert, akik Kárpátalján élnek, de ehhez 

nekünk nem kellenek harmadik felek és iránymutatások”. Szijjártó Péter hangsúlyozta: 

miközben az ukránok azt sugalmazzák a nemzetközi közvélemény számára hazug módon, 

hogy Magyarország kárpátaljai magyarokkal kapcsolatos politikáját egy harmadik fél 

determinálja, Kárpátaljáról besorozott magyarok is harcoltak, illetve harcolnak Ukrajna 
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területi integritása érdekében Ukrajna keleti felében. Szijjártó Péter az elmúlt időszak 

eseményeivel kapcsolatban kifejtette: az ukrán elnök olyan törvényjavaslatot terjesztett a 

parlament elé, amely elvenné az ukrán állampolgárságot azoktól, akik magyar 

állampolgársággal is rendelkeznek. Ez nemcsak az uniós étkekkel, szokásokkal megy 

szembe, de nemzetközi jogot is sért – tette hozzá. Ezek után a nemzetközi színtéren azt a 

hazugságot terjeszteni, hogy Magyarország politikáját egy harmadik fél befolyásolja, „aljas 

és elfogadhatatlan” – közölte a miniszter. 

 

Magyar kormánytámogatással épült óvodai sportpályákat adott át 
Grezsa István 

A Kárpát-medencei óvodafejlesztési program keretében – az Ovisport Alapítvány 

kezdeményezésére – magyar kormánytámogatással épült multifunkcionális óvodai 

sportpályákat adott át Grezsa István kormánybiztos Munkácson és Nagydobronyban. A 

munkácsi átadási ünnepségen Grezsa István hangsúlyozta: nem véletlen, hogy a Kárpát-

medencei óvodafejlesztési program keretében éppen Kárpátalján, a jelenleg legrosszabb 

helyzetben lévő nemzetrész négy gyermekintézményében létesül, kísérleti jelleggel, 

Magyarországon is ritkaságszámba menő ovifocipálya. A kormánybiztos kiemelte, ezzel a 

jellegű támogatással Magyarország azt is szeretné jelezni a többségi ukrán nemzet felé, 

hogy minőségi, európai színvonalú építői tevékenységet folytat Kárpátalján. „Ezáltal is 

szeretnénk példát mutatni az európai integrációt maga elé célul tűző Ukrajnának az 

európai elkötelezettségű szemléletváltáshoz” – mondta. Szintén a hét folyamán négy 

felújított óvodát adott át Grezsa István Kárpátalja Beregszászi járásában. A 

gyermekintézmények átadása alkalmából Bótrágy község óvodájában tartott 

sajtótájékoztatón hangsúlyozta: az óvodafejlesztési programnak máris mérhető 

eredményei vannak Kárpátalján, ahol nemcsak a magyar óvodákba beíratott gyermekek 

száma nőtt meg, hanem érezhető az öröm a lakosság körében azokon a településeken, 

amelyeken a magyar állam óvodafejlesztéseket hajt végre, "ezzel is jelezve, hogy egy 

gondoskodó és erősödő Magyarország áll az őrt- és helytálló kárpátaljai magyarság 

mögött". 
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